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KF § 83 Dnr 2023/000193 
 
Slutkostnadsredovisning avseende sluttäckning av deponin på 
Starrberget - JUSTERING AV PARAGRAFEN 
 
Ärende 
Information om slutkostnadsredovisningen av sluttäckningen av deponin på 
Starrberget gavs vid fullmäktiges sammanträde den 16 oktober 2023.  
 
Justerarna var oeniga om beslutets formulering och därför kunde ärendet 
inte justeras utan lyfts till fullmäktige för justering.  
 
I kommunallagen (2017:725) kap 5 § 67, tydliggörs det vad som ska framgå 
av protokollet:  
67 §   Protokollet ska för varje ärende redovisa 
   1. vilka förslag och yrkanden som har lagts fram och inte tagits tillbaka, 
   2. i vilken ordning ordföranden har lagt fram förslag till beslut, 
   3. genomförda omröstningar och resultaten av dem, 
   4. vilka beslut som har fattats, 
   5. vilka ledamöter som har deltagit i besluten och hur de har röstat vid 
öppna omröstningar, och 
   6. vilka reservationer som har anmälts mot besluten. 
 
Fullmäktige ska därmed justera § 68 från 2023-10-16, antingen i föreslagen 
ordalydelse eller genom annan lydelse. Fullmäktige ska inte behandla 
ärendet på nytt utan endast befästa vad som beslutades under den den 
paragrafen på föregående sammanträde med fullmäktige.  
 
Videosändning från föregående fullmäktige kan ses här: 
https://vannas.se/kommun-och-politik/politik-och-
sammantraden/kommunfullmaktige . Ärendet (6) börjar 4.36 in i 
sändningen (efter ärende 7). 
 
Ärendet ska inte ingå i protokoll från dagens sammanträde utan hör till 
sammanträdet från den 16 oktober. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Paragraf 68 från kommunfullmäktiges sammanträde 2023-10-16 är härmed 
justerad.  
____ 
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KF § 84 Dnr 2023/000038 
 
Frågestund på kommunfullmäktige - allmänheten och 
ledamöterna 
 
Ärende 
Allmänhetens frågestund är en stående punkt på fullmäktiges dagordning i 
enlighet med i kommunfullmäktiges arbetsordning § 34. Allmänheten har 
möjlighet att ställa frågor till kommunfullmäktiges ledamöter. Allmänheten 
behöver inte avisera frågorna i förväg utan ställer dem direkt på 
sammanträdet under denna punkt. Allmänheten kan även ställa en skriftlig 
fråga som i sådana fall läses upp av fullmäktiges presidium. 
 
En ledamot av kommunfullmäktige eller en tjänstgörande ersättare, får för 
att inhämta upplysningar ställa enkla frågor. En fråga kan vara skriftlig och 
inlämnad till kommunstyrelsens kansli i tid innan sammanträdet. Den får 
även ställas direkt på sammanträdet. En enkel fråga leder inte till debatt i 
fullmäktige. En enkel fråga ska kunna besvaras med ett ja eller nej. En mer 
utförlig fråga som kan leda till debatt får ställas som en interpellation. En 
enkel fråga bör besvaras senast vid sammanträdet efter det den har ställts. 
 
----- 
Lena Carneland, S, frågar Hans-Inge Smetana, KD, utifrån hans fråga vid 
föregående möte om varför kommunen inte flaggar för Israel, på samma sätt 
som kommunen flaggat för Ukraina när de invaderades om han står fast vid 
att kommunen bör flagga för Israel? Hans-Inge Smetana, KD, besvarar 
frågan jakande och frågar också varför gruppledarna ännu inte blivit kallade 
till ett möte för att diskutera detta, något som lovades vid föregående 
sammanträde. Den frågan besvaras inte.  
____ 
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KF § 85 Dnr 2023/000039 
 
Revisionen - Information till kommunfullmäktige 2023 
 
Ärende 
Kommunfullmäktiges presidium har i samråd med revisionen beslutat att 
revisionen ska delta på fullmäktiges sammanträden för att informera om 
aktuella revisioner och ge ledamöterna möjlighet att ställa frågor till 
revisionen. Jan-Olof Bingebo, C, deltar på kommunfullmäktiges 
sammanträde och berättar om den dialog revisionen haft med samtliga 
nämndspresidier under hösten. Revisionen anser att det varit en intressant 
och givande dialog. Sedan föregående sammanträde har revisionen även 
slutfört sin granskning av kvalitetsarbete och frånvaro inom 
gymnasieskolan. Den granskningen ska besvaras av Liljaskolans styrelse.  
 
Revisionens samtliga granskningar går att läsa på kommunens hemsida, 
https://vannas.se/kommun-och-politik/politik-och-
sammantraden/revision-och-granskning  
 
Aktuella rapporter biläggs även som meddelanden till kommunfullmäktige 
under ärendet meddelanden. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen från revisionen läggs till handlingarna. 
____ 
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KF § 86 Dnr 2023/000040 
 
Interpellationer 2023 
 
Ärende 
En ledamot av kommunfullmäktige, eller en tjänstgörande ersättare, får 
ställa en större fråga i form av en interpellation. Den ska vara skriftlig. Den 
kan lämnas in i förväg eller ställas direkt på sammanträdet. Vad som övrigt 
gäller för interpellationer framgår av kommunallagen 5 kap §§ 59-63 och 
fullmäktiges arbetsordning § 32. En interpellation kan leda till debatt i 
fullmäktige. 
 
--- 
Vid föregående sammanträde med kommunfullmäktige ställde Sofia 
Blomquist, C, två interpellationer; en till  barn- och utbildningsnämndens 
ordförande om elevhälsans tillgänglighet samt en till kommunstyrelsens 
ordförande om jämställda löner. Dessa ska besvaras vid detta sammanträdet 
med kommunfullmäktige. 
 
Jan Nilsson, M, andre vice ordförande i kommunstyrelsen, läser upp det 
svar som Anna Frej, S, har lämnat över angående jämställda löner. I den 
efterföljande debatten deltar Sofia Blomquist, C, Erik Fastevik, C, och Per-
Erik Lundmark, S.  
 
Johan Ågren, S, ordförande i barn- och utbildningsnämnden, besvarar 
interpellationen om elevhälsans tillgänglighet.  I den efterföljande debatten 
deltar Sofia Blomquist, C, Erik Fastevik, C, samt Hans-Inge Smetana, KD.  
 
Anders Nilsson, C, ställer en interpellation om minskade barnkullar utifrån 
beslut om byggnation av ny förskola. 
 
Beslutsunderlag 
Svar på interpellation, Anna Frej, S, 2023-12-08 
Svar på interpellation, Johan Ågren, S, 2023-12-08 
Interpellation från Anders Nilsson, C, 2023-10-05 
Interpellation från Sofia Blomquist, C, 2023-10-16 
Interpellation från Sofia Blomquist, C, 2023-10-16 
 
Förslag under sammanträdet 
Hans-Inge Smetana, KD, föreslår att barn- och utbildningsnämnden ska 
redovisa arbetet barnens psykiska hälsa till fullmäktige i oktober 2024.  
 
Johan Ågren, S, föreslår avslag på förslaget då dessa resultat redan ingår i  
barn- och utbildningsnämndens årsredovisning varje år.   
 
Ärendets behandling 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, Hans-Inge 
Smetanas, KD, förslag om separat redovisning av arbetet med barns 
psykiska hälsa och Johan Ågrens, S, förslag om att redovisningen även 
fortsättningsvis ingår i nämndens årsredovisning.         forts 
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Forts KF § 86 
 
 
Ordförande frågar kommunfullmäktige hur det ställer sig till förslagen och 
finner att fullmäktige beslutar i enlighet med Johan Ågrens, S, förslag om att 
inte göra någon separat redovisning.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Debatten läggs till handlingarna.  
 
Reservation 
Anders Nilsson, C, Matilda Lundberg, C, Erik Fastevik, C, Patricia Riselius, 
C, Tommy Bingebo, C, Hans-Inge Smetana, KD, Elisabeth Essebro, KD, 
samt Krister Andersson, MP reserverar sig mot beslutet att avslå Hans-Inge 
Smetanas, KD, tilläggsförslag.  
____ 

https://sign.visma.net/sv/document-check/bf37cb9b-d145-4550-84f8-d964be24e1d5

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com



 
Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
9(21) 

2023-12-11 
 

 

 

  
 

 
 

KF § 87 Dnr 2023/000224 
 
Utdelning av stipendier 2023 (förenings- och kulturstipendium) 
 
Ärende 
Vännäs kommun delar årligen ut stipendier till personer, organisationer, 
eller föreningar bosatta eller verksamma inom kommunen. 2023 delar 
Vännäs kommun ut miljöstipendium, föreningsstipendium, 
kulturstipendium och näringslivsstipendium. Näringslivsstipendium delas 
normalt ut i samband med näringslivsgalan i februari. Övriga stipendier 
utses under hösten och delas ut på kommunfullmäktiges sista sammanträde 
för året.  
 
Föreningsstipendium 2023 delas ut till Kristina Karlsson, ordförande i 
Korpen Vännäs. 
 
Kulturstipendium 2023 delas ut till Henry Eriksson, verksam i 
Vännäsbygdens hembygdsförening.  
 
Ingen utdelning sker av miljöstipendium 2023. 
____ 
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KF § 88 Dnr 2023/000181 
 
Vård- och omsorgsnämndens reglemente 
 
Ärende 
I en kommunal verksamhet är personuppgiftsansvaret enligt 
dataskyddsförordningens bestämmelser knutet till respektive nämnd för de 
personuppgifter som förekommer i den egna verksamheten. Men en 
kommun eller regions nämnder är ofta sammanlänkade i betydande 
omfattning genom gemensamma IT-system. Det medför ofta situationer där 
en nämnd enligt dataskyddsförordningen får anses behandla 
personuppgifter för en annan nämnds räkning. 
 
Ett kommunalt reglemente är en rättsakt som kan användas för att klargöra 
vilka nämnder som, nämnderna emellan, är personuppgiftsansvariga 
respektive personuppgiftsbiträden för olika behandlingar. 
 
Sveriges Kommuner och regioner (SKR) har utarbetat ett förslag till 
skrivning i kommunalt reglemente avseende personuppgiftsansvar. Därefter 
har en komplettering av reglemente för Vård-och omsorgsnämnden skett. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-11-20, § 137 
Protokollsutdrag VON 2023-05-01 § 44 
Tjänsteskrivelse 2023-04-26, Kristine Hansson 
Förslag på reviderat reglemente för Vård- och omsorgsnämnden 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Vård och omsorgsnämndens reglemente fastställs enligt föreslagen 
revidering.  
 
I enlighet med fullmäktige beslut 2021-12-06, § 93 om sammanträden på 
distans så införs en skrivning om möjligheten till distansmöten i 
nämnderna. Denna läggs till som en ny paragraf i reglementet. 
____ 
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KF § 89 Dnr 2023/000180 
 
Liljaskolans reglemente 
 
Ärende 
I en kommunal verksamhet är personuppgiftsansvaret enligt 
dataskyddsförordningens bestämmelser knutet till respektive nämnd för de 
personuppgifter som förekommer i den egna verksamheten. Men en 
kommun eller regions nämnder är ofta sammanlänkade i betydande 
omfattning genom gemensamma IT-system. Det medför ofta situationer där 
en nämnd enligt dataskyddsförordningen får anses behandla 
personuppgifter för en annan nämnds räkning. 
 
Ett kommunalt reglemente är en rättsakt som kan användas för att klargöra 
vilka nämnder som, nämnderna emellan, är personuppgiftsansvariga 
respektive personuppgiftsbiträden för olika behandlingar. 
 
Sveriges Kommuner och regioner (SKR) har utarbetat ett förslag till 
skrivning i kommunalt reglemente avseende personuppgiftsansvar. Därefter 
har en komplettering av reglemente för Liljaskolans styrelse skett. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-11-20, § 138 
Protokollsutdrag LS 2023-09-14 § 34 
Tjänsteskrivelse Kristine Hansson, 2023-09-05 
Förslag på reviderat reglemente för Liljaskolans styrelse 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Liljaskolans styrelses reglemente fastställs enligt föreslagen revidering.  
 
I enlighet med fullmäktige beslut 2021-12-06, § 93 om sammanträden på 
distans så införs en skrivning om möjligheten till distansmöten i 
nämnderna. Denna läggs till som en ny paragraf i reglementet. 
____ 
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KF § 90 Dnr 2023/000134 
 
Taxa för livsmedelskontroll i Vännäs kommun 
 
Ärende 
Ett förslag till ny taxa för avgifter för offentlig kontroll av livsmedel och har 
tagits fram med anledning av ändrade EU-regler och en ny 
kontrollförordning för uttag av avgifter för livsmedelskontrollen. Från och 
med år 2024 blir efterhandsdebitering obligatoriskt och en ny taxa behöver 
därför beslutas. Förslaget till ny taxa är framtaget med hjälp av SKR:s 
underlag för avgiftsbestämmelser och beräkning av timavgift. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-11-20, § 130 
Protokollsutdrag POM 2023-06-07 § 42 
Tjänsteskrivelse 2023-05-24, Malin Holmlund 
Förslag till taxa för livsmedelskontroll i Vännäs kommun, 2023-05-24 
Underlag för beräkning av timavgift, 2023-05-24 
Plan- och miljönämndens beslut om indexreglering av timavgift, 2022-11-07 
Gällande taxa för livsmedelskontroll, oktober 2011 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ny taxa för livsmedelskontroll i Vännäs kommun godkänns och fastställs att 
gälla från 1 januari 2024. 
____ 
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KF § 91 Dnr 2023/000223 
 
Redovisning av nämndernas verksamhetsplaner och 
detaljbudgetar för 2024 
 
Ärende 
Kommunfullmäktige beslutar om en rambudget för nämnderna, samt kan ge 
särskilda direktiv. Respektive nämnd beslutar sedan om detaljerad budget 
för sin nämnds verksamhet.  
 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 11 december 2023 redogör varje 
nämnd övergripande för sin budget för 2024. Redovisningen sker muntligt 
och görs av ordförande i nämnden. 
Liljaskolans styrelse är ännu inte klar med sin budget för 2024 och kommer 
att genomföra sin redovisning vid nästa sammanträde med fullmäktige. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisning av verksamhetsplaner för kommunstyrelsen, barn- och 
utbildningsnämnden, plan- och miljönämnden, vård- och omsorgsnämnden 
samt valnämnden godkänns.  
____ 
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KF § 92 Dnr 2023/000204 
 
Va-taxa 2024 
 
Ärende 
Verksamheten har sett ökade kostnader för drift och underhåll av den 
allmänna Va-anläggningen på grund av den rådande inflationen. 
Kommunen befinner sig även i en investerings- och utredningsintensiv 
period vilket föranleder ökade drift- och kapitalkostnader. Under 2024 
kommer också den interna räntesatsen dubbleras- från 1,25 till 2,5 % vilket 
kommer innebära ökade kostnader. Enligt resultaträkning för 2023 och 
prognos inför 2024 behövs en höjning av bruksavgifterna med 10 % för att 
hålla budget.  
 
För 2023 års taxa baserades anläggningsavgifterna på de faktiska 
kostnaderna för anläggning av VA till det nya bostadsområdet Kv. Fabriken i 
Vännäsby, där samtliga vattentjänster erbjuds. Under det gångna året har 
ingen utbyggnad av den allmänna Va-anläggningen skett, varför taxan 
föreslås höjas med motsvarande index för ledningsentreprenader. 
Anläggningsavgifterna föreslås höjas med 5,84 %. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-11-20, § 133 
Tjänsteskrivelse 2023-10-27, Ola Andersson 
Förslag till taxa för 2024 
Nuvarande taxa för 2023 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Va-taxa för 2024 antas att gälla från den 1 januari 2024. 
____ 
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KF § 93 Dnr 2023/000200 
 
Renhållnings och avfallstaxa 2024  
 
Ärende 
Renhållningstaxan ska i sin helhet täcka kommunens kostnader för 
renhållningsverksamheten.  Avgifterna för de olika renhållningstjänsterna, 
sop-, slam etc. ska vara likställiga oavsett om man bor på landsbygd eller i 
tätbebyggt område. De ökade kostnaderna som skett under 2023 medför att 
renhållningstaxan för 2024 i sin helhet behöver höjas. Det kommer 
innebära en ökad kostnad för sophämtning med 10-15 %, samt för fritidshus 
anslutna till sopstation med 30 %.  
 
För ett permanenthushåll beräknas det motsvara en ökad kostnad för 
sophämtningen med ca 225-250 kr per år, dvs, ca 20 kr per månad. 
(snittavfallsmängd). 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-11-20, § 131 
Tjänsteskrivelse 2023-10-27, Inger Olofsson 
Förslag till renhållnings- och avfallstaxa 2024 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Renhållnings- och avfallstaxa för 2024 antas att gälla från 1 januari 2024. 
____ 
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KF § 94 Dnr 2023/000201 
 
Renhållningsordningens lokala föreskrifter för avfallshantering 
för Vännäs kommun 
 
Ärende 
De föreskrifter som beslutades för Vännäs kommun 2022-07-01 behöver 
revideras utifrån sorteringsanvisningar och krav samt att kommunen 
övertar insamlingsansvar för förpackningar från 2024-01-01. 
 
Föreskrifterna har varit utställda för samråd från 19 september till och med 
23 oktober. Inga synpunkter har inkommit till kommunen från medborgare 
och näringslivet m.fl. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-11-20, § 132 
Tjänsteskrivelse 2023-10-27, Inger Olofsson 
Förslag till lokala föreskrifter för avfallshantering 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
De reviderade lokala föreskrifterna för avfallshantering antas att gälla från 
och med 2024-01-01. 
____ 
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KF § 95 Dnr 2023/000179 
 
Vännäs kommuns styrdokument för krisberedskap 2023–2026 
 
Ärende 
Enligt lagen (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och 
vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap (LEH) ska 
kommunen inför varje ny mandatperiod fastställa en plan för hur 
samhällsstörningar och extra ordinära händelser ska hanteras. I 
överenskommelse om kommunens krisberedskap mellan Sveriges 
kommuner och regioner (SKR) och Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap (MSB) har kommunen som uppgift att ta fram ett styrdokument 
som ska ange kommunens övergripande mål och inriktning för arbetet med 
beredskap under mandatperioden.  
 
Dokumentet ska innehålla: 
 Övergripande styrning av arbetet med beredskap i kommunala  
 förvaltningar och bolag. 
 Kommunens övergripande process för risk- och sårbarhetsanalys. 
 Kommunens ambitioner i arbetet med sitt geografiska  
 områdesansvar. 
 Vilken planering avseende beredskap inom olika områden som  
 kommunen ska ta fram eller uppdaterarunder mandatperioden. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-11-20, § 135 
Tjänsteskrivelse 2023-10-24, Malin Österlund 
Förslag till styrdokument för krisberedskap 2023-2026 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Styrdokument för Vännäs kommuns beredskapsarbete 2023–2026 
fastställs. 
____ 
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KF § 96 Dnr 2023/000217 
 
Uttalande angående regeringens förslag att kommunanställda 
ska vara skyldiga att anmäla personer som vistas i Sverige utan 
tillstånd 
 
Ärende 
Regeringen beslutade den 30 juni 2022 kommittédirektiv om åtgärder för 
att stärka återvändandeverksamheten (dir. 2022:91). Enligt direktiven ska 
en särskild utredare se över delar av regelverket kopplat till återvändande 
och föreslå åtgärder i syfte att stärka återvändandeverksamheten för den 
som har ett verkställbart beslut om avvisning eller utvisning. Uppdraget har 
därefter utvidgas och tiden för uppdraget förlängts. Utredaren ska nu även 
bland annat lämna förslag på ett utökat informationsutbyte mellan 
myndigheter i syfte att stärka arbetet med verkställighet och försvåra 
möjligheterna att leva i landet utan tillstånd. Utredningen ska redovisas 
senast den sista september 2024. 
 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Centerpartiet och Miljöpartiet har tagit 
fram ett förslag till uttalande för fullmäktige att ta ställning till avseende 
tilläggsdirektivet. 
  
Observera att rubriken på ärendet har felaktigt kallats regeringens förslag. 
Det korrekta är utredning av tilläggsdirektiv till utredningen om stärkt 
återvändandeverksamhet (Ju 2022:12). Då rubriken har följt med i både 
kommunstyrelsen och i kallelsen/behandlingen av ärendet i fullmäktige 
ligger den kvar. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-11-20, § 152 
Förslag till uttalande inför kommunfullmäktige från S, V, C, MP, 2023-11-20 
 
Förslag under sammanträdet 
Leif Andersson, S, Hanna Lindberg, V, Olof Johnson, S, Krister Andersson, 
MP, och Erik Fastevik, C, föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag om att 
anta uttalande om att ta tillbaka utredningen/förslaget om utökad 
anmälningsplikt.  
 
Jan Nilsson, M, Hans-Inge Smetana, KD, Elisabeth Essebro, KD, och Emma 
Lundkvist, SD, föreslår avslag på kommunstyrelsens förslag om uttalande.  
 
Ärendets behandling 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, bifall till förslaget 
att anta uttalande om utökad anmälningsplikt och avslag på förslaget om 
uttalandet.  
 
Ordförande frågar kommunfullmäktige hur det ställer sig till förslaget och 
finner att fullmäktige beslutar att bifalla det. Votering begärs och utförs.  
        forts 
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Forts KF § 96 
 
 
Omröstningen utfaller med 20 röster för bifall och 9 röster för avslag. 2 
ledamöter var frånvarande. Uttalandet bifalls.                                               
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige i Vännäs kommun motsätter sig den del av 
utredningen som avser ett eventuellt införande av informationsplikt för 
kommunanställda att anmäla personer som vistas i Sverige utan tillstånd. 
Kommunens anställda möter barn och vuxna i situationer där de behöver 
hjälp eller söker hjälp. Papperslösa människor lever med stora risker för att 
utnyttjas och behandlas illa. När de vänder sig till förskolepersonal, lärare, 
skolsköterskor, socialtjänstpersonal med flera kommunanställda, så måste 
de mötas av en trygg professionell representant för det offentliga Sverige – 
inte någon med anmälningsplikt. Förtroendet för vårt gemensamma 
samhälle är stort i vårt land och det får inte eroderas av metoder som skapar 
rädsla och misstro. 
 
Den delen av tilläggsförslaget som avser utökad anmälningsplikt bör därför 
omedelbart dras tillbaka. 
 
Reservation 
Jan Nilsson, M, Gösta Eklund, M, Agneta Nilsson, M, Ulla-Britt Andersson, 
M, Christer Wirth, M, Hans-Inge Smetana, KD, Elisabeth Essebro, KD, 
Emma Lundkvist, SD, samt Per Nordlund, SD, reserverar sig mot beslutet. 
De tre partierna inkommer var och en med skriftlig reservation.   
____ 
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Vännäs kommun
Kommunstyrelsen Voteringslista

Kommunfullmäktige, KF 2023-12-11

Paragraf
96

Uttalande angående regeringens förslag att
kommunanställda ska vara skyldiga att anmäla personer som
vistas i Sverige utan tillstånd

Ledamöter Parti Tjänstgörande ersättare Parti Ja Nej Avstår Jäv
Lillemor
Lundgren S X

Tommy
Bingebo C X

Agneta
Nilsson M X

Anna Frej S Berit Persson S X
Per-Erik
Lundmark S X

Lena
Carneland S X

Johan Ågren S X
Sofie
Gustafsson S Olof Johnson S X

Leif Andersson S X
Anton
Pettersson S X

Henric
Jakobsson S X

Anna
Blomqvist S X

Leif Högbom S X
Jan Nilsson M X
Gösta Eklund M X
Ulla-Britt
Andersson M X

Christer Wirth M X
Viktoria
Lapinniemi V Magnus Jälmbrant V X

Bengt-Erik
Näslund V X

Hanna
Lindberg V X

Anders Nilsson C < Ingen ersättare >
Matilda
Lundberg C X

Erik Fastevik C X
Patricia
Riselius C X

Sofia
Blomquist C X

Hans-Inge
Smetana KD X
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Elisabeth
Essebro KD X

Krister
Andersson MP X

Emma
Lundkvist SD X

Ann Einerud SD < Ingen ersättare >
Per Nordlund SD X

Summa 20 9 0

https://sign.visma.net/sv/document-check/bf37cb9b-d145-4550-84f8-d964be24e1d5

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com



   

Sida 1 av 1 
 
 

Reservation till ärende 2023/000217 ’Uttalande angående regeringens förslag att 
kommunanställda ska vara skyldiga att anmäla personer som vistas i Sverige utan tillstånd’ 
vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-12-11 

 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet om uttalandet angående den utredning 

som regeringen vill genomföra då vi som parti anser att denna utredning är viktig och att 

detta dessutom är fel läge i processen att yttra sig. 

 

Emma Lundkvist SD 

Per Nordlund SD 
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Moderaterna reserverar sig mot uttalandet mot en utredning av 
myndigheters utökade informationsutbyte gällande personer som 
olovligen uppehåller sig i Sverige. 
  
Sverige har reglerad invandring som ska vara rättssäker. Ett ja måste 
vara ett ja, ett nej ett nej. Det är en orimlig situation att vi har ett växande 
skuggsamhälle motsvarande en medelstor svensk stad med människor 
som nekats asyl, men ändå stannar. Dessa riskerar att utnyttjas och har 
extremt små chanser att integreras i samhället.  
Därför tillsätts en utredning av ökat informationsutbyte mellan 
myndigheter och kommuner. Än finns inga förslag att ta ställning till. 
Vissa situationer kan behöva undantas, t.ex. inom sjukvård och skola.  
Före 2013 var skolor och socialtjänst som myndigheter, inte individer, 
skyldiga att anmäla om de fick kännedom om att en person uppehöll sig i 
Sverige utan tillstånd. Alliansregeringen tog bort skyldigheten. 
Skuggsamhällets växande omfattning gör att regeringen idag bedömer 
att en utredning behövs. Remissförfarandet kommer att ge tillfälle att 
pröva, bedöma och påverka utredningsresultatet. 
 
Jan Nilsson, M 
Gösta Eklund, M 
Agneta Nilsson, M 
Ulla-Britt Andersson, M 
Christer Wirth, M 
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RESERVATION till ärende 14 (uttalande) vid Kommunfullmäktiges sammanträde 
231211. 

Vi reserverar oss till förmån för eget förslag att avslå uttalandet och hålla oss till det 
fullmäktige enligt kommunallagen fått att hantera. Och att Vännäs Kommuns högsta 
beslutande organ inte ska ägna sig åt spekulationer på andra politiska nivåer där 
fullmäktige inte har rådighet över.  
 

Grunder. 
Utredningar från statens sida läggs fram i mängder under åren oavsett regering. Förslag 
kommer till som sedan behandlas den sedvanlig vägen med utredningsförslag, 
lagrådsremiss och remisser ut till kommuner, regioner och myndigheter. Sedan är det 
remissinstanserna som ska påverka förslaget i den riktning man anser.  
Kristdemokraterna vill värna om denna demokratiska ordning vi har i vårt land, därför 
vi motsätter oss detta agerande och det är viktigt att även Vännäs Kommun följer 
kommunallagen som talar om att kommunen ska hålla sig till beslut där man har 
rådighet.  
 

I detta ärende väljer majoriteten i fullmäktige att följa populistiska strömningar och 
yttringar i samhället som att det vore myndighetsförslag, ett mycket olyckligt och 
oproffsigt agerande av Vännäs Kommuns fullmäktige.   
 

Det är viktigt att man som medborgare kan lite på att ”myndigheten” Vännäs Kommun 
agerar rätt och riktigt. Därför ar det ytterst olyckligt, oproffsigt och dessutom helt 
felaktigt att Vännäs Kommun i sina handlingar hänvisar till ”regeringens förslag” som 
inte finns. T ex har denna punkt rubriken: Uttalande angående regeringens förslag att 
kommunanställda ska vara skyldiga att anmäla personer som vistas i Sverige utan 
tillstånd….. 
En utredning har nyss tillsatts så arbetet ska ta sin början men det finns ännu mindre ett 
förslag som Vännäs Kommun kan skriva remiss till. Alltså går Fullmäktige helt ifrån den 
gängse parlamentariska ordningen i vårt land och likt mindre demokratiska länder 
skickar synpunkter till sådant vi inte har rådighet till.  
 

Grunden till denna utredning beslutade av den socialdemokratiska regeringen i juni 
2022 (dir. 2022:91)och den nuvarande regeringen lade till tilläggdirektiv augusti 2023 
(dir. 2023:146) där man bl a gav den särskilda utredaren i uppdrag att ta ställning till 
barnkonventionen samt övriga internationella konventioner samt inte minst viktig så 
lade man till om särkilt ömmande värden. Och där hamnar sjukvård och skola.  
 

Kristdemokraterna anser i sak att vi inte ska ha ett samhälle där man anger varandra. 
Utan alla som har rätt att vistas i Sverige ska erhålla stöd och hjälp från myndigheter, 
sjukvård, och att låta barnen gå i skolan. Men eftersom det inte finns något förslag att ta 
ställning till så är det inte sakfrågan som diskuteras, utan helt enkelt oseriösa 
spekulationer som vi Kristdemokrater anser inte är värdigt ett fullmäktige i Sverige.   
 

Mot detta reserverar vi oss alltså till förmån för eget yrkande om att inte uttala 
oss i annat än det fullmäktige har rådighet över, och vänta tills det finns ett förslag 
att ta ställning till.  
 
Hans-Inge Smetana Gruppledare KD 
Elisabeth Essebro, fullmäktigeledamot KD 
Martin Hermansson, ersättare fullmäktige KD 
Sandra Bingebo, ersättare fullmäktige KD 
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KF § 97 Dnr 2023/000194 
 
Ann Einerud, SD, - avsägelse av uppdrag 
 
Ärende 
Ann Einerud, SD, har den 17 oktober 2023 kommit in med en avsägelse av 
sina uppdrag i kommunfullmäktige. Hon har uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige och som ersättare i kommunfullmäktiges valberedning.   
 
Kommunfullmäktige ska bevilja avsägelser.  
 
Länsstyrelsen gör en ny sammanräkning för att utse ny ledamot/ersättare i 
kommunfullmäktige.  
 
Kommunfullmäktige ska välja ny ersättare i kommunfullmäktiges 
valberedning, eller besluta att vakanshålla den platsen. 
 
Beslutsunderlag 
Avsägelse Ann Einerud, 2023-10-27 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ann Eineruds, SD, avsägelser av sina uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige och ersättare i kommunfullmäktiges valberedning 
beviljas.  
 
Ny sammanräkning begärs av Länsstyrelsen i Västerbotten för att utse ny 
ledamot i kommunfullmäktige efter Ann Einerud, SD. 
 
Per Nordlund, SD, väljs som ny ersättare i kommunfullmäktiges 
valberedning. 
____ 
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KF § 98 Dnr 2023/000001 
 
Redovisning av meddelanden 2023 
 
Ärende 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 27 februari redovisas aktuella 
meddelanden. 
 
Meddelanden 
Protokoll styrelsemöte Föreningen Blå Vägen, 2023-09-14 
Vård- och omsorgsnämnden: Redovisning av ej verkställda beslut inom LSS 
och SoL för perioden 20230701–230930 
Minnesanteckningar Umeåregionen, 2023-11-23 
Protokoll Nämnden för grundläggande IT-kapacitetstjänsten, 2023-11-13 
Protokoll Umeåregionens PA-nämnd, 2023-12-01 
Beslut om konstnärlig utsmyckning Freja 1  
Revisionsgranskning av kvalitetsarbete och frånvaro inom gymnasieskolan 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisningen av meddelanden läggs till handlingarna. 
____ 
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authority to sign asemavaltuutus ställningsfullmakt autoritet til å signere myndighed til at underskrive

representative nimenkirjoitusoikeus firmateckningsrätt representant repræsentant

custodial huoltaja/edunvalvoja förvaltare foresatte/verge frihedsberøvende
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